
Protokół  Nr XXI/08  

 

XXI sesji Rady Miasta Rypina  odbytej w dniu  27 czerwca  2008 roku w sali posiedzeń 

Urzędu  Miejskiego w Rypinie ul. Warszawska 40 pod przewodnictwem p. Piotra 

Gałkowskiego – Przewodniczącego Rady Miasta Rypina. 

 

Sesja trwała od godz. 15.00 do godz. 18.30 

Na stan 15 radnych obecnych było 15. 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

W sesji uczestniczył p. Marek Błaszkiewicz – Burmistrz  Rypina,  Mirosław Pączkowski –  

V-ce Burmistrz Rypina, p. Mikołaj  Kozubowicz – Sekretarz Miasta, p. Violetta Szkopańska  

- Skarbnik Miasta i p. Andrzej Rakowicz – radca prawny. 

 

 

Porządek  obrad : 

 

1.  Sprawy organizacyjne : 

a) otwarcie obrad XXI sesji i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu XX sesji 

d) informacje i komunikaty  Przewodniczącego Rady. 

2.Wręczenie tytułów „ZasłuŜony dla Miasta Rypina”. 

3. Sprawozdanie  Burmistrza Miasta Rypina  z działalności w okresie od XX sesji    

    Rady Miasta Rypina, w tym z realizacji uchwał. 

    a/ pytania i uwagi do wystąpienia Burmistrza  

4. Sprawozdanie Dyrektora  RCPiK z działalności instytucji za okres minionego roku  

   (prezentacja multimedialna). 

5. Sprawozdanie przewodniczących Komisji z prac Komisji. 

 

6. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

    a/ w sprawie wyraŜenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaŜy. ( projekt  

        uchwały Nr  XXI/ 229 /08 ) 

 



    b/ w sprawie wyraŜenia zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego Rypińskiego  

       Towarzystwa Budownictwa Społecznego  Sp. z o.o w Rypinie i objęcie udziałów w   

        Spółce  przez nowych wspólników.( projekt uchwały Nr  XXI/ 230 /08 ) 

    c/ w sprawie zmiany uchwały Nr III/11/06 Rady Miasta Rypina z dnia 08 grudnia 2006  

        roku w sprawie ustalenia diet i zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowych dla radnych Rady  

        Miasta Rypina. ( projekt uchwały Nr  XXI/ 231/08) 

    d/ zmieniającej uchwałę Nr XV/173/07 z dnia 20 grudnia 2007 roku Rady Miasta Rypina w  

       sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Rypina na 2008 rok. ( projekt uchwały Nr XXI/ 232    

       / 08) 

    e/ w sprawie uchylenia uchwały Nr  XX/220/08 ( projekt uchwały  Nr  XXI/233/08 )  

    

7. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

         8. Wnioski i zapytania mieszkańców. 

         9. Odpowiedzi na  interpelacje, wnioski i zapytania. 

        10. Zamknięcie obrad XXI  sesji Rady Miasta Rypina 

 

Ad.1a 
 
Przewodniczący Rady Miasta p. Piotr Gałkowski otworzył obrady XXI  sesji. Stwierdził, Ŝe 

na  sali jest 15  radnych, sesja jest więc prawomocna do podejmowania uchwał. 

 

Ad.1b 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił porządek obrad XXI sesji. Zgłosił wniosek o 

wycofanie z porządku obrad w podpunkcie 6d projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Statutu Związku Gmin Północnego Mazowsza oraz drugi wniosek o 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 

XX/220/08. ( jako punkt 6e ) 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie wnioski przyjęła.  

Następnie p. Przewodniczący poddał pod głosowanie cały porządek obrad. 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie przyjęła porządek obrad XXI sesji. 

 

 

 

 



Ad.1c 

Radny p. Dariusz Kędzierski  powiedział, Ŝe na poprzedniej sesji Rady Miasta , Rada nie 

podjęła  uchwały w sprawie  zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego   zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków.  Jego zdaniem nie przygotowano Radzie  moŜliwości 

podjęcia właściwej uchwały. Rada nie zajęła stanowiska co do tego, co dalej ma się  w tym 

temacie dziać. 

Zapytał, czy moŜna by do protokołu  poprzedniej sesji do punktu dot. powyŜszego tematu 

dopisać, Ŝe Rada nie podejmując uchwały nie wyraziła tym samym  zgody na nowe stawki 

taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków? 

Radca Prawny p. Andrzej Rakowicz wyjaśnił, Ŝe  przedmiotowy projekt uchwały został 

negatywnie zaopiniowany przez Komisję BudŜetu i Gospodarki Miejskiej, nie została 

wówczas podjęta  inicjatywa uchwałodawcza zmierzająca do podjęcia uchwały w sprawie 

odmowy zatwierdzenia taryfy. Państwo radni ostatecznie nie  podjęli uchwały w tej sprawie. 

Sytuacja jest trudna, gdyŜ upłynęły wszystkie  moŜliwe terminy do ponownego podjęcia  

przez Radę właściwej uchwały. 

Zdaniem p. radcy moŜliwe jest dopisanie  w protokole interpretacji dot. projektu uchwały w 

sprawie   zatwierdzenia taryfy  stawek opłat za wodę i odprowadzanie ścieków. Jednak 

prawnie radni nie podjęli w tym temacie uchwały. 

Radny p. Janusz Tyburski powiedział, Ŝe nie jest usatysfakcjonowany pracą p. radcy, bo 

powinien radnym wskazać sugestie co do kwestii nie podjęcia przez nich w/w uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do przedstawicieli mediów uczestniczących w 

obradach sesji, aby w prasie wyraźnie było napisane, Ŝe radni byli przeciwni nowym 

stawkom. 

Burmistrz miasta powiedział, Ŝe jest trochę zniesmaczony tą sytuacją, bo jeśli w mediach 

cokolwiek ma się ukazać na ten temat, to wyraźnie powinno być napisane, Ŝe winnymi 

podwyŜek są Burmistrz Miasta i Prezes Spółki KOMES.  

Radny p. Kędzierski zauwaŜył, Ŝe Rada podejmuje uchwałę o zatwierdzeniu taryfy, lub o jej 

nie zatwierdzeniu, powinny być więc dwa projekty uchwał. 

Pan Burmistrz dodał, Ŝe państwo radni są doświadczonymi radnymi. JeŜeli chodzi o 

wskazówki p. mecenasa, państwo radni mogliby odebrać to tak, Ŝe ich poucza. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  uwagę p. radnego Kędzierskiego odnośnie 

dopisania stanowiska rady w punkcie dot. nie podjęcia uchwały  w sprawie  zatwierdzenia 

taryfy opłat za wodę i odprowadzanie ścieków. 



 

 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za” jednogłośnie opowiedziała się za dopisaniem w 

protokole, Ŝe rada nie podejmując uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy dla 

zbiorowego  zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, nie wyraziła 

tym samym zgody na nowe stawki.  

 

Ad.2 

Przewodniczący Rady miasta dokonał wręczenia tytułu „ZasłuŜony dla Miasta Rypina” p. 

Tadeuszowi Gutkowskiemu – mieszkańcowi Rypina. Nawiązał do Kapituły Honorowych 

Tytułów Miasta Rypina, która to Kapituła pozytywnie zaopiniowała wniosek o nadanie  w/w 

tytułu  p. Tadeuszowi Gutkowskiemu. Były kwiaty, gratulacje i Ŝyczenia.  

 

Ad.3 

Burmistrz Miasta – p. Marek Błaszkiewicz przedstawił realizację uchwał z ostatniej sesji, i 

tak: 

- uchwała Nr XX/220 w sprawie upowaŜnienia Zarządu Przedsiębiorstwa Komunalnego  

  KOMES sp. z o.o do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej –  

  na dzisiejszej sesji   zostanie uchylona, 

- zgodnie z uchwałą Nr XX/221/08 w  sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty   

  przy zakupie lokali mieszkalnych z zasobów Gminy Miasta Rypina – przygotowano  

  dokumentację do   zawarcia  umowy, 

- zgodnie z uchwałą Nr XX/222/08 w sprawie wyraŜenia zgody na wniesienie nieruchomości  

   stanowiącej własność Gminy miasta Rypina jako aportu  do RTBS Sp. z o.o  - trwa  

   przygotowywanie dokumentacji, wykonanie uchwały jest przewidziane na m-c lipiec, 

- zgodnie teŜ  z uchwałą Nr XX/223/08 w sprawie zawarcie porozumienia międzygminnego w  

   celu  realizacji projektu „Z nauką ścisłą za pan Brat” w ramach Programu Operacyjnego  

   Kapitał Ludzki 2007 – 2012, Priorytet III Wysoka jakość oświaty , Działanie 3.3. Poprawa  

   jakości kształcenia, Poddziałanie 3.3.4. Modernizacja treści i metod kształcenia –  

   porozumienie zostało podpisane z 13 jednostkami samorządowymi, czekamy na wyniki  

   konkursu z MEN, 

- uchwała Nr XX/224/08 zmieniająca uchwałę Nr XV/173/07 z dnia 20 grudnia 2007 r. Rady  

   Miasta Rypina w sprawie uchwalenia budŜetu miasta Rypina na 2008 rok – jest realizowana  

   na bieŜąco, 



- odnośnie uchwały  Nr XX/227/08 w sprawie zaciągnięcia poŜyczki na zadanie inwestycyjne  

  pod  nazwą „Termomodernizacja Szkoły Podstawowej Nr 1 w Rypinie – skrzydło z salą  

  gimnastyczną” – w dniu 26 czerwca podpisano umowę z bankiem na zaciągnięcie poŜyczki. 

 

Pan Burmistrz poinformował teŜ o działaniach podjętych w zakresie zamówień publicznych: 

-  dnia 9 czerwca została podpisana umowa na „Dostawę i montaŜ 3 sztuk drzwi  

   antywłamaniowych” (StraŜ Miejska, Ewidencja ludności, Kasa). Wartość umowy to 7            

   7 352, 73 zł. Termin realizacji do 15 lipca 2008 roku, 

- dnia 9 czerwca 2008 roku została podpisana umowa na zadanie pod nazwą  „Adaptacja  

  dokumentacji projektowo – kosztorysowej w ramach programu Moje Boisko – Orlik 2012”.  

  Wartość umowy brutto 23 546, 00 zł.  Termin realizacji do 10 lipca 2008 roku, 

- dnia 16 czerwca 2008 roku została podpisana umowa na „Remont schodów zewnętrznych  

  do USC w budynku Urzędu Miejskiego w Rypinie”. Wartość umowy brutto 4 161, 73 zł.  

  Termin realizacji do 7 lipca 2008 roku, 

- dnia 18 czerwca 2008 roku dokonano odbioru końcowego zadania pn. „Remont parkingu  

   przy skrzyŜowaniu ulic Mławska – Lissowskiego w Rypinie”, 

- dnia 26 czerwca 2008 roku została podpisana umowa na realizację zadania pod nazwą  

  „Remont elewacji budynku  Szkoły Podstawowej Nr 1 w Rypinie”. Wartość umowy  brutto  

  230 679,88 zł. Termin realizacji do 24 września 2008 roku. Wykonawca Zakład Usługowy  

  Malarsko – Murarski, Usługi Transportowe, Marek Westfal, ul. Wojska Polskiego 8/35, 87- 

  500 Rypin, 

- w dniu dzisiejszym dokonano wyboru najkorzystniejszej oferty na realizację zadania pod  

  nazwą „Termomodernizacja sali gimnastycznej Szkoły Podstawowej Nr 3 w Rypinie”, którą  

  złoŜył Zakład Usługowy Malarsko – Murarski, Usługo Transportowe, Marek Westfal, ul.  

  Wojska Polskiego 8/35, 87 – 500 Rypin. Kwota brutto zaproponowana przez w/w firmę za  

   realizację to 388 376, 92 zł.  Wartość kosztorysowa brutto 460 971,13 zł. 

Pan Burmistrz poinformował ponadto o  tym, Ŝe : 

-  odbyły się  Walne Zgromadzenia Wspólników w Regionalnym Zakładzie Utylizacji  

   Odpadów Komunalnych w Puszczy Miejskiej Sp. z o.o oraz w Rypińskim Towarzystwie  

   Budownictwa Społecznego Sp. z o.o w Rypinie.  Tematem Zgromadzeń było  

   podsumowanie działalności Spółek w 2007 roku. Rozpatrzone i zatwierdzone zostały  

   sprawozdania  Zarządu oraz  Rad Nadzorczych. Na obydwu  Zgromadzeniach udzielono  

   absolutorium Prezesom  Zarządu oraz członkom Rad Nadzorczych, 

-  02 czerwca odbyło się VI spotkanie Konwentu Burmistrzów Województwa Kujawsko- 



   Pomorskiego w Gniewkowie. Tematem przewodnim było podsumowanie rocznej  

   działalności  konwentu, prezentacja projektu informatycznego „ Wrota Pomorza i Kujaw „ 

-  otrzymał informacje z PKS z Lipna ,Ŝe 5.06. br.  w Krajowym Rejestrze  

  Sądowym dokonano wpisu o przekształceniu tej firmy w Spółkę. Z dniem 1.07. br. ta firma  

  zacznie funkcjonować jako Spółka. Pan Burmistrz dodał, Ŝe miasto zostało przez tę firmę źle  

  potraktowane nie otrzymując odpowiedzi na pismo dotyczące spornych gruntów przy ul.  

  Dworcowej w Rypinie. Będzie występował do nowej Rady Nadzorczej o zawarcie  

  porozumienia   w kwestii tych spornych gruntów. Pan Starosta Lipnowski wystąpił z  

  wnioskiem, Ŝe starostwo gotowe byłoby przejąć PKS. Dodał, Ŝe w tej sytuacji zwrócił się do  

  Starosty Rypińskiego, aby podjął rozmowy ze Starostą Lipnowskim. Jeśli bowiem PKS  

  miałby stać się własnością Starostwa Lipnowskiego to nasz powiat teŜ powinien podjąć  

  stosowne działania w tym zakresie,       

- kierownik Delegatury - Wojewódzki Konserwator zabytków odmówiła wydania warunków  

  zabudowy przy ul. Tylnej. Pan Burmistrz poinformował, Ŝe w tej sytuacji złoŜył zaŜalenie  

  do Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego, moŜe ono jednak być rozpatrywane  bardzo  

  długo. Dodał, Ŝe  aby ogłosić przetarg na ul. Tylną muszą być wydane warunki zabudowy,                                                                 

- poinformował, Ŝe 18 czerwca odbyło się spotkanie MłodzieŜowej Rady Miasta Rypina, na  

   którym przedstawiono prezentację multimedialną na temat planowanych inwestycji  

   unijnych, 

- w dniach 13 -15 czerwca odbyły się Dni  Rypina. Zaproponowany program cieszył się  

   duŜym zainteresowaniem mieszkańców. Była to impreza dobrze przygotowana i dobrze  

   przeprowadzona. 15 czerwca podpisane zostało porozumienie o partnerstwie miast Rypina i  

   Łęczycy. Uroczystość miała miejsce w siedzibie Muzeum Ziemi Dobrzyńskiej. Celem  

   partnerstwa jest przede wszystkim współpraca w programie oświatowym „Z nauką ścisłą za  

   pan brat”. Ponadto podczas koncertu finałowego Dni Rypina odbyło się wręczenie statuetek  

   Rycerza Rypy oraz rozstrzygnięcie konkursu Wędka Burmistrza, którego zwycięzcą został  

   projekt zgłoszony  przez RZUOK „Gniazda segregacji – czego Jaś się nie nauczy….”.  

   WyróŜnienie przyznano projektowi Muzeum Ziemi Dobrzyńskiej. 

   Będąc przy temacie Dni Rypina p. Burmistrz podziękował wszystkim, którzy przyczynili  

   się do przygotowania tej imprezy. 

 - jeŜeli chodzi o projekty unijne to wniosek „Z nauką ścisłą za pan brat” w ramach PO KL  

   Priorytet III Wysoka Jakość   Systemu Oświaty, w MEN przeszedł ocenę  formalną, 

 

    



- wniosek złoŜony w Urzędzie Marszałkowskim w konkursie na programy rozwojowe szkół i  

  placówek oświatowych prowadzących kształcenie ogólne ukierunkowane na wyrównanie  

  szans edukacyjnych uczniów i zmniejszanie dysproporcji w ich osiągnięciach edukacyjnych  

  oraz podnoszenie jakości procesu kształcenia. Tytuł to: Szkoła równych szans. Kwota ok.  

  500 000 zł. przeszedł jako jeden z 77 na 150 złoŜonych wniosków ocenę formalną, 

- poinformował teŜ, Ŝe z rezerwy oświatowej z MEN-u miasto otrzyma  kwotę 62 235 tys. zł.  

  na remont sali gimnastycznej w SP1, 

- zakończyła się wizyta gości z Bauski. Aktualnie nasza młodzieŜ wypoczywa na Łotwie, są  

  to uczniowie, którzy osiągnęli najlepsze wyniki w nauce, 

- Wojewoda Kujawsko – Pomorski powołał komisję do spraw oszacowania zakresu i  

  wysokości szkód doznanych w wyniku klęski suszy w 2008 roku w Mieście Rypin. 

  Wywieszono na tablicach ogłoszeń Urzędu Miejskiego oraz zamieszczono  na stronie  

  internetowej urzędu informację dla rolników,  których gospodarstwa poniosły straty o  

  moŜliwości składania w tutejszym urzędzie wniosków o oszacowanie zakresu i wysokości  

  doznanych szkód, 

- dwa dni temu w naszym urzędzie odbyło się spotkanie radnych miasta Rypina z  

  burmistrzami śnina i Świecia w temacie poznania doświadczeń tych samorządów  

  związanych z prywatyzacją przedsiębiorstw ciepłowniczych. Spotkanie przyczyniło się do  

  powiększenia wiedzy na ten temat, p. Burmistrz wyraził jednak ubolewanie, Ŝe jeszcze nie  

  udało się przekonać wszystkich p. radnych do tematu prywatyzacji Spółki MPEC w Rypinie. 

 

Ad.3a 

Zapytań do wystąpienia p. Burmistrza nie było. 

 

Ad.4 

Pan Paweł Moliński – Dyrektor Rypińskiego Centrum Promocji i Kultury przedstawił 

prezentację multimedialną z działalności instytucji za okres minionego roku.( płyta stanowi 

załącznik Nr 2  do protokołu ) 

  

Ad.5 

Przewodniczący Komisji poinformowali na temat pracy Komisji w ostatnim okresie. Komisja 

BudŜetu i Gospodarki Miejskiej odbyła jedno posiedzenie, na którym opiniowała projekty 

uchwał na dzisiejszą sesję, Komisja Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej – 

posiedzenie w bibliotece, gdzie zajmowała się funkcjonowaniem tej placówki, Komisja 



Porządku Publicznego, Handlu i Usług zajmowała się natomiast funkcjonowaniem targowisk 

miejskich oraz bezpieczeństwem w naszym mieście, Komisja Oświaty zaś na swoim 

posiedzeniu zapoznała się z arkuszami organizacyjnymi szkół. JeŜeli chodzi o Komisję 

Rewizyjną w omawianym czasie nie odbyła Ŝadnego posiedzenia.  

 

Ad.6a 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XXI/229/08 w sprawie 

wyraŜenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaŜy.  

Jest pozytywna opinia Komisji BudŜetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego 

pod względem formalno – prawnym.  

Radny p. Janusz Tyburski powiedział, Ŝe spóźnił się na posiedzenie Komisji BudŜetu, gdzie 

projekt ten był omawiany. Nie zgłosił więc pewnych zastrzeŜeń. Chciałby dzisiaj zwrócić 

uwagę na pewien aspekt. Projekt uchwały dotyczy sprzedaŜy budynku Kościuszki 10, gdzie 

mieści się Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Jest to agenda, która załatwia 

sprawy rolników z ościennych gmin. Swego czasu miasto Lipno popełniło błąd tworząc tę 

agendę w Skępem lub miasto Brodnica tworząc agendę w Zbicznie. Ma obawy co będzie z 

naszą agencją, zapytał p. Burmistrza czy podjął jakieś działania dotyczące tej sprawy? 

Rady p. Stefan Boruczkowski zauwaŜył, Ŝe skoro Starostwo przenosi się z ul. Nowy Rynek 

do budynku przy ul. Warszawskiej to tam moŜe być agenda Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa.  

Pan Piotr Gałkowski  dodał w tej kwestii, Ŝe odnoście  budynku przy ul. Rynek  decyzje 

chyba juŜ zapadły. Ma być tam siedziba ZS Nr 3.  

Pan Burmistrz wyjaśnił, Ŝe jeŜeli chodzi o Lipno i Brodnicę to Powiaty zdecydowały o 

lokalizacji agend Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Miasto  Rypin ma problem z 

obiektem, który nie jest wykorzystywany i niszczeje. Problem jest ze znalezieniem 

dzierŜawców na niewykorzystane kondygnacje. Miasto zrobi wszystko, aby siedziba Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa pozostała w Rypinie,  nie moŜe jednak pozwolić 

sobie na to, Ŝeby budynek ten nie przynosił zysków. Dodał, Ŝe ma pewne symptomy 

zainteresowania zakupem tego budynku.  

Przewodniczący Rady Miasta poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym” podj ęła uchwałę Nr   

XXI/229/08 w sprawie wyraŜenia zgody na przeznaczenie nieruchomości do sprzedaŜy. 

Uchwała Nr XXI/229/08 stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 



 

 

Ad.6b 

 Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr XXI/230/08 w sprawie 

wyraŜenia zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego Rypińskiego Towarzystwa  

Budownictwa Społecznego Sp. z o.o w Rypinie i objęcie udziałów w Spółce przez nowych 

wspólników. 

Jest pozytywna opinia Komisji BudŜetu i Gospodarki  Miejskiej oraz radcy prawnego pod 

względem formalno – prawnym.  

Pan Burmistrz powiedział, Ŝe w Polsce północno – wschodniej nasz RTBS będzie pierwszym, 

który taką działalność prowadzi. Dla miasta jest to dobre rozwiązanie, aby z inicjatywą 

budownictwa wyjść poza miasto. Zarówno miasto Kowalewo jak i gmina Radomin chcą 

wykorzystać tą sytuację powierzając budowę bloków na swoim terenie rypińskiej Firmie.  

Radny p. Stefan Boruczkowski zauwaŜył, Ŝe w projekcie uchwały w § 1 nie zgadza się kwota. 

Pan Prezes RTBS wyjaśnił, Ŝe  objęcie przez gminę miasto Kowalewo Pomorskie wynosi 276 

nowo utworzonych udziałów i pokrycie ich aportem w postaci nieruchomości zwiększa się do 

wartości 138.000 zł.  

Pan mecenas dodał, Ŝe tym samym w § 1 zwiększy się ilość udziałów w kapitale zakładowym 

Spółki do 348 o łącznej wartości 174.000 zł. 

Przewodniczący Rady Miasta poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie uwzględniając 

poprawkę. 

Rada Miasta Rypina 13 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr  

XXI/230/08 w sprawie wyraŜenia zgody na podwyŜszenie kapitału zakładowego 

Rypińskiego Towarzystwa  Budownictwa Społecznego Sp. z o.o w Rypinie i objęcie 

udziałów w Spółce przez nowych wspólników. 

Uchwała Nr XXI/230/08 stanowi załącznik Nr 4  do protokołu. 

 

Ad.6c 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr   XXI/231/08 w sprawie  

zmiany uchwały Nr III/11/06 Rady Miasta Rypina z dnia 08 grudnia 2006 roku w sprawie 

ustalenia diet i zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowych  dla radnych Rady Miasta Rypina. 

Jest pozytywna opinia Komisji BudŜetu i Gospodarki Miejskiej oraz opinia radcy prawnego 

pod względem formalno-prawnym. 

Dyskusji nie było, po czym p. Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 



Rada Miasta Rypina 14 głosami „za „  przy 1 „wstrzymującym „ podjęła uchwałę Nr   

XXI/231/08 w sprawie  zmiany uchwały Nr  III/11/06 Rady Miasta Rypina z dnia 08 

grudnia 2006 roku w sprawie ustalenia diet i zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowych dla 

radnych Rady Miasta Rypina. 

Uchwała Nr  XXI/231/08 stanowi  załącznik  Nr  5 do protokołu. 

 

 Ad.6d 

 Przewodniczący Rady  Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr   XXI/232/08 zmieniającej  

 uchwałę  Nr  XV/173/07 z dnia 20 grudnia 2007 roku Rady Miasta Rypina w sprawie  

 uchwalenia budŜetu Miasta Rypina na 2008 rok. 

 Skarbnik Miasta p. Violetta Szkopańska  zgłosiła wniosek o wprowadzenie jeszcze     

 dodatkowych zmian :    

- kwoty   2540 zł zwiększającej (na podstawie pisma Wojewody Kujawsko-Pomorskiego)  

  plan    dochodów budŜetowych  z przeznaczeniem na współfinansowanie Projektu w ramach  

  ZPORR pn. „ Kompleksowe uregulowanie  gospodarki wodno-ściekowej na terenie miasta  

  Rypina  „ rozliczenie końcowe zadania, 

- kwoty 414.000 zł zwiększającej udział środków własnych na realizację zadania  

  inwestycyjnego pn. „Moje boisko Orlik 2012” do kwoty 764.000 zł. Planowany łączny koszt  

  budowy kompleksu sportowego wynosi  1.430.000 zł, dofinansowanie ze środków Urzędu  

  Marszałkowskiego i budŜetu państwa po 333.000 zł,  

- kwoty 11.000 zł na wprowadzenie zadania inwestycyjnego pn. „Zakup oraz montaŜ  

  oświetlenia na ul. Dworcowej ( 1 lampa) i Nowe Osiedle (1 lampa), 

 

Radny p. Dariusz Kędzierski nawiązał do punktu 2   w wydatkach  tj. do poz.  dot. 

wprowadzenia nowego zadania inwestycyjnego pn. „ Napis podświetlany – oznakowanie 

ronda „ – kwota 18.788 zł. Zapytał co się działo z fakturą , która wpłynęła do urzędu jeszcze  

w ubiegłym roku ? Podejrzewa, Ŝe była ona specjalnie ukrywana przed kontrolą RIO, która 

miała miejsce  w ostatnim czasie.  

Pan Burmistrz wyjaśnił, Ŝe nie wie co w tej sytuacji powiedzieć. Sprawa ta przecieŜ była 

omawiana na Komisji BudŜetu i Gospodarki Miejskiej. Powód jest bardzo prozaiczny. Miało 

to być sponsorowane, ale ktoś zmienił zdanie i przysłał fakturę. Czas od przysłania faktury do 

chwili obecnej, to okres, w którym p. Burmistrz próbował jeszcze w tej sprawie się 

porozumieć.  Dodał, Ŝe uzgodnił z prezesem tej firmy, Ŝe w ramach tego zadania zostanie 



wykonanych jeszcze kilka spraw. Co do kwestii zapłaty, nie ma wpływu na to, Ŝe ktoś 

wycofał się z wcześniej deklarowanych obietnic. Widzi tu podtekst polityczny tej sprawy.  

Radny p. Kędzierski powiedział, Ŝe p. Burmistrz zawsze upatruje  podtekstu politycznego. 

Dodał, Ŝe dla niego jest to jawne łamanie dyscypliny budŜetowej.  Zgłosił wniosek formalny  

o wykreślenie tego zadania z projektu uchwały.  

Radny p. Dariusz Chojnacki poprosił o zabezpieczenie środków w kwocie 25.000 zł dla RKS  

„Lech” na III Ligę. 

Pan Burmistrz powiedział, Ŝe jest trochę przeraŜony tym wszystkim co się dzieje. Takie 

stawianie sprawy jest  podejściem cynicznym. MoŜe doprowadzić to do tego, Ŝe p. Burmistrz 

znajdzie się w sądzie z jedną z firm rypińskich.  

Dodał, Ŝe wykorzystanie sytuacji przez radnego Chojnackiego bardzo go boli.  Poprosił, aby 

nie dyskutować na temat przekazania środków dla Klubu LECH, kiedy nie ma decyzji o 

prywatyzacji  MPEC i kiedy nie ma środków własnych na zabezpieczenie inwestycji 

unijnych. 

 Tu zwrócił się do  radnego p. Kędzierskiego  mówiąc, Ŝe jest  prowadzona  jakaś polityka, 

Ŝeby wykazać jego nieudolność. Nie chciałby konfliktu . Poprosił o danie mu trochę czasu, 

Ŝeby się  z tą sytuacją zmierzył. Nie wyobraŜa sobie, Ŝe miasto  dofinansowuje sport   

rezygnując z inwestycji unijnych. 

Radny p. Dariusz Kędzierski  powiedział, Ŝe napis nowo otwartego sklepu  Viola kosztował 

9.000 zł. Jak to się ma do napisu   Burmistrza za  prawie 19.000 zł i tym samym do kwoty 25 

tys. zł na sport ? 

 Pan Burmistrz wyjaśnił po raz kolejny, Ŝe miał to być sponsoring. On tego napisu nie 

zamawiał, nie miał więc zamiaru wydawania pieniędzy na ten cel. 

Radny p. Janusz Tyburski powiedział, Ŝe nie moŜe być mowy o konflikcie z Radą. Było 

przecieŜ spotkanie   dot. sprawy MPEC. Wszystko zostało wyjaśnione. 

Pan Paweł Grzybowski  - V-ce Przewodniczący Rady Miasta podziękował radnemu 

Chojnackiemu za zgłoszony wniosek. Nie moŜna zabierać mieszkańcom tego, co mają na co 

dzień –mówił p. radny. Kibice Ŝądają III Ligi.  Kwota 25 tys. zł jest kroplą  w morzu w 

stosunku do tego, co zostało zaoszczędzone w budŜecie. Dodał, Ŝe nie wyobraŜa sobie, Ŝeby 

ta  kwota nie znalazła się  na sport. W tym miejscu podziękował p. Burmistrzowi  za nagrodę 

Rycerza Rypy dla Klubu.  

Zgłosił wniosek dalej idący o zwiększenie deficytu budŜetowego o  kwotę  25 tys. zł dla 

Klubu  „Lech .” 



Radna p. Hanna Pawlak  przypomniała, Ŝe co do tematu  oświetlenia ronda, sprawa ta była 

dyskutowana na komisji  BudŜetu i Gospodarki Miejskiej . Wszyscy radni byli wówczas 

zgodni co do tego, Ŝeby  wprowadzić tę poprawkę do budŜetu. Powiedziała teŜ, Ŝe   popiera 

propozycje p. Grzybowskiego o zwiększenie deficytu budŜetowego i przekazanie dla  Klubu 

Sportowego „ Lech „ środków w kwocie 25 tys. zł .  Dodała, Ŝe  nie naleŜy  tych dwóch spraw 

ze sobą mieszać. 

Radny p.  Sławomir Pawłowski  powiedział z kolei,  Ŝe p. radni chyba zapomnieli o 

dyscyplinie budŜetowej . On teŜ mógłby zgłosić  potrzebę chociaŜby  stworzenia placów 

zabaw w przedszkolach. KaŜdy radny jednak powinien być odpowiedzialny. Niejednokrotnie 

radni byli krytykowani za   zwiększanie deficytu budŜetowego. Zdaniem p. radnego 

przekazywanie środków dla Klubu  „Lech „ jest nieuzasadnione. 

Pan Grzybowski odpowiadając p. Pawłowskiemu powiedział, Ŝe z tego co pamięta kaŜdy 

wniosek p.radnego o pieniądze był poparty w 100 %. Oszczędności   w oświacie   są tak duŜe, 

Ŝe moŜna   przeznaczyć  środki dla Klubu., który jest przecieŜ  wszystkich rypiniaków. 

Radny p. Pawłowski  odnosząc  się do przedmówcy dodał, Ŝe  gospodarka finansowa  miasta 

jest prowadzona w realiach gospodarki rynkowej. KaŜdy z radnych ma róŜne spojrzenie  na 

temat sportu. Nasze miasto przekazuje  i tak duŜe pieniądze  dla klubu sportowego. NaleŜy o 

tym pamiętać. 

Przewodniczący  Rady Miasta  poddał  wniosek  zgłoszony przez  p. Skarbnik pod 

głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 15 głosami „za „ jednogłośnie wniosek przyjęła. 

Następnie p.  Przewodniczący poddał pod głosowanie   wniosek radnego p. Kędzierskiego o  

wykreślenie z budŜetu kwoty  18.788 zł na nowe zadanie inwestycyjne  pn. „ Napis 

podświetlany – oznakowanie ronda „. 

Rada Miasta  Rypina 5 głosami „za „, przy 7 „przeciwnych „ i 3 „wstrzymuj ących „  

wniosek odrzuciła. 

Przewodniczący  Rady poddał teŜ pod głosowanie  wniosek radnego p. Grzybowskiego o  

zwiększenie deficytu budŜetowego i przekazanie kwoty 25 tys. zł dla klubu Sportowego „ 

„Lech „ 

Rada Miasta Rypina 11 głosami „za „, przy 1 „przeciwnym „ i  3”wstrzymuj ących „ 

wniosek przyjęła. 

 

Następnie p. Przewodniczący  poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały z 

uwzględnieniem przyjętych wniosków. 



 

 

Rada Miasta Rypina 12 głosami „za „ , przy 1 „ przeciwnym „ i 2 „wstrzymuj ących „ 

podjęła uchwałę  Nr  XXI/232/08 zmieniającą uchwałę  Nr  XV/173/07 z dnia 20 grudnia 

2007 roku Rady Miasta Rypina w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Rypina  na 2008 

rok. 

Uchwała Nr XXI/232/08 stanowi zał.  Nr  6 do protokołu. 

Uwaga! Obrady opuścił radny p. Janusz Tyburski. 

 

Ad.6e 

Przewodniczący Rady Miasta   przedstawił projekt uchwały Nr  XXI/ 233/08 w sprawie 

uchylenia uchwały Nr  XX/220/08. 

Radca prawny p. Andrzej Rakowicz wyjaśnił, Ŝe  do podjętej uchwały  w sprawie  

upowaŜnienia  Zarządu  Przedsiębiorstwa  Komunalnego KOMES sp. zo.o w Rypinie do 

załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji  publicznej ,zastrzeŜenie  w trybie 

nadzoru wniósł Wojewoda Kujawsko-Pomorski podnosząc, Ŝe  wynikający z „ Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania  ścieków na terenie miasta  Rypina „ zakres czynności w 

stosunku do kanalizacji deszczowej będącej własnością gminy nie przewiduje rozstrzygania 

spraw warunków przyłączania do sieci oraz odbioru przyłącza i moŜliwości  dostępu do usług 

wodociągowo – kanalizacyjnych w formie decyzji administracyjnych. 

Przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypina 14 głosami „za” – jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXI/ 233/08 w 

sprawie uchylenia uchwały Nr  XX/220/08. 

Uchwała Nr XXI/233/08 stanowi załącznik Nr  7  do protokołu. 

 

Ad.7 

Radny p. Stefan Boruczkowski zapytał dlaczego ul. Młyńska nie została do końca wykonana? 

Radna p. Hanna Pawlak podzieliła się swoimi uwagami dotyczącymi obchodów 125 - lecia  

Rypińskiej Orkiestry Dętej. Zwróciła się z prośbą, aby orkiestra ta częściej prezentowała się 

na róŜnego rodzaju imprezach. Podzieliła zdanie p. Burmistrza co do udanych obchodów Dni 

Rypina. Ukłon skierowała w stronę StraŜy Miejskiej, która profesjonalnie zabezpieczała 

porządek w czasie imprez. 

Radny p. Sochacki nawiązał równieŜ do ul. Młyńskiej. Po remoncie jest tam zepsuty chodnik.  



Radna p. Aleksandra Ziółkowska zapytała Prezesa RTBS, czy będą budowane bloki w 

Rypinie? 

 

Ad.8 

Pan Jan Szymański zabrał głos jako Dyrektor MOSiR. Co roku jest stawiana sprawa 

wykonania ogrodzenia Ośrodka Sportu. Wszyscy walczą o pieniądze , za kaŜdym razem 

sprawa ta jest odkładana .Tu p. Dyrektor zwrócił się do p. Janusza Chojnackiego, który jako 

przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Handlu i Usług powinien zgło0sić wniosek o 

zabezpieczenie środków na ten cel, chodzi tu przecieŜ o porządek i bezpieczeństwo. 

 

Ad.9 

Burmistrz  p. Marek Błaszkiewicz odpowiadając  radnemu p. Boruczkowskiemu powiedział, 

Ŝe jego teŜ boli sprawa ulicy Młyńskiej.  Jest to ulica  powiatowa i niestety nie moŜna było  

dojść z  Powiatem  do porozumienia. Jak tylko pojawi się lepsza sytuacja finansowa w 

urzędzie, miasto tę sprawę załatwi. 

Jeśli chodzi o chodnik  były prowadzone rozmowy ze Starostą, aby zrobić go z polbruku. Pan 

Starosta uwaŜa, Ŝe naleŜy  te płyty przełoŜyć i będzie to wystarczające. 

Jeśli będzie tylko taka moŜliwość, aby ten kawałek chodnika zrobić porządnie, to oczywiście  

miasto będzie się za tym opowiadało. 

Prezes RTBS p. Leszek Szalkowski odpowiadając na pytanie  radnej p. Ziółkowskiej 

wyjaśnił, Ŝe bloki będą budowane. 

 

Ad.10 

Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady XXI sesji. 

 

 

 

Protokołowała  :                                                                       Przewodniczący Rady Miasta 

 

Mariola Jędrzejewska                                                                      dr Piotr Gałkowski 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


